
Zápis z jednání Knihovní rady dne 13. dubna 2007 
 

Přítomni: doc. Beneš, Mgr. Beránková, prof. Čapek, doc. Karamazov, Mgr. Kaše, Ing. 

Klápšťová, prof. Lenderová, prof. Ludwig, Mgr. Matušková, doc. Obršálová, prof. Mikulášek, 

Mgr. Prochásková. 

Omluveni: doc. Machalíková, , prof. Tichý. 

 

Prorektor Ludwig přivítal přítomné. Protože nebyly výhrady k programu navrženému na 

pozvánce, zahájil jednání. 

1 Hodnocení činnosti univerzitní knihovny za rok 2006. 

Prorektor Ludwig krátce komentoval Výroční zprávu o činnosti UK za rok 2006, kterou měli 

členové KR předem k dispozici. Členové KR komentovali nízké využívání některých EIZ – 

viz dále v bodě Informační vzdělávání. Prof. Mikulášek vznesl dotaz na databázi Scopus, 

která byla poměrně hodně využívaná a jejíž předplatné nebylo pro r. 2007 obnoveno. Vedoucí 

knihovny sdělila, že cena by činila 10 100 EUR pro rok 2007, 2008 a 25 200 EUR pro rok 

2009 bez možnosti výpovědi až do 31. 12. 2009. Smlouva by se tak překrývala s ukončením 

programu 1N, který končí 31. 12. 2008 – viz dále v bodě Různé.  

Výroční zpráva byla schválena. 

2 Rozpočet pro rok 2007 

Prorektor Ludwig sdělil, že návrh rozpočtu, předložený vedoucí UK, byl vedením univerzity 

schválen a postoupen ke schválení Akademickému senátu. Rozpočet vykazuje 5% nárůst 

oproti roku 2006. Vedoucí knihovny uvedla hlavní položky rozpočtu. Celkové náklady jsou 

předpokládány ve výši 15 780 tis. Kč, z toho nákup informačních zdrojů 7 100 tis. Kč, 

mzdové náklady 6 600 tis. Kč. Zbytek jsou provozní náklady, z nichž třetina je hrazena 

z vlastních výnosů. 

3 Informační vzdělávání 

Vedoucí UK uvedla příklady školení, které organizuje UK. Členové KR z FES ocenili úroveň 

školení uskutečněného pro akademické pracovníky fakulty v únoru 2007. Prof. Lenderová 

vznesla konkrétní požadavek na školení ve WoS se zaměřením na impaktované časopisy. 

členové KR se shodli na tom, že je třeba nadále podporovat informační výchovu 

akademických pracovníků i studentů a požádali o opakování školení v periodických termínech 

a jejich nabízení fakultám. Jako ideální termín pro akademické pracovníky se jeví zimní 

zkouškové období. 

4 Různé 

Vedoucí knihovny upozornila na aktivitu Asociace knihoven vysokých škol, jejímž členem je 

také UPa, s ohledem na konec programu 1N. V současné době není známo, zda a v jaké 

dotační výši bude program pro zajištění informačních zdrojů pro vědu a výzkum pokračovat. 

Dále seznámila členy KR se současnými náklady na zdroje, které využívá UPa. K tématu 

proběhla krátká diskuse. Prof. Čapek upozornil na význam databáze Scopus pro evropské 

prostředí vědy a výzkumu na rozdíl od databáze WoS, která zahrnuje zdroje především 

z amerického prostředí. 

Prorektor Ludwig poděkoval přítomným za účast a jednání KR ukončil. 

 

Zapsala: I. Prochásková           Schválil: prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc. 


